






Borsa Yılın Son Meclis Toplantısını Gerçekleştirdi 

Tarsus Ticaret Borsası’nın 2018 yılı son Meclis Toplantısı gerçekleştirildi. Gündem 

maddelerinin meclis üyeleri tarafından kabul edildiği toplantıda, Meclis Başkanı 

Ekincioğlu ve  Yönetim Kurulu Başkanı Murat Kaya Tarsus'un düşman işgalinden 

kurtuluşunun 97. yıl dönümünü kutladılar. 

Başkan Murat Kaya 2018 yılının değerlendirmesini içeren Borsa'nın yapmış olduğu 

ve yapacağı faaliyetler hakkında meclise üyelerine bilgi verdi. 

Başkan Murat Kaya, bir yıl boyunca 

özverili bir şekilde çalışan meclis 

üyelerine, kurul ve komisyon üyeleri 

ile personellere teşekkür ederek," 

Borsa'nın güvenilir, kaliteli bir 

şekilde hizmet verebilmesi, üyelerin 

ihtiyacı ve gelişmesi doğrultusunda 

faaliyetlerini sürdürebilmesi, bizlerin 

düzenli ve sistemli bir şekilde 

çalışması ile mümkündür. 

Dolayısıyla gücümüzün kaynağı 

üyelerimizden gelen öneriler, 

talepler, şikayetler doğrultusunda 

bizler de bölgemize en iyiyi 

yapmaya gayret ediyoruz. 

Aralık ayı Borsa meclisinde, 

görüşülerek karar bağlanan gündem 

maddelerinin ardından Meclis 

Başkanı Ekincioğlu, "Tarsus'un 

geleceği için hayata geçirdiğimiz 

çalışmalarda bizlerle birlikte olan 

üyelerimize, meclisimize, 

kurullarımıza, komisyonlarımıza ve 

personellerimize Borsamız ve 

kentimiz adına değer kattıkları için 

çok teşekkür ediyorum. Ülkemiz, 

şehrimiz için önümüzdeki yıl üretim, 

bereket yılı olsun " temennisinde 

bulundu.  

 



TOBB Tahkim Divanı, yeni üyelerinin katılımı ile TOBB’n de toplandı. Toplantıda, 

yeni Tahkim Divanı üyelerine Divan Sekretaryalığını yapan TOBB Hukuk Müşavirliği 

tarafından tahkim hakkında bir sunum yapıldı ve gündemde yer alan konular 

değerlendirildi. 

Başkan Murat Kaya," TOBB Tahkim Divanı, adli yargıya oranla daha süratli ve ticari 

sırların korunması bakımından daha güvenli bir yargı yoludur. Bununla birlikte, usulü 

şartlar yerine getirilmek kaydıyla, hakem kararları da tıpkı mahkeme ilamları gibi icra 

edilebilir kararlardandır. Ticari ve sınai ihtilafların tüzük kuralları çerçevesinde 

bağımsız ve ehil hakem kurulları tarafından süratle, güvenle ve adaletle hallini 

gerçekleştirir. 

Bu noktada üyelerimiz alım satımlarında, ticari işlerinde mutlaka TOBB Tahkim 

Şartnamesini sözleşmeleri ile birlikte kullanmalarını önemle tavsiye ediyorum. 

Taraflar arasında yapılan ticari sözleşmelerde tahkim şartının yer alması halinde, bu 

sözleşmeden doğan uyuşmazlıklar TOBB Tahkimi tarafından çözülecektir. " 

ifadelerini kullandı. 

TOBB Tahkim Divanı; Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Murat Kaya, 

Gaziantep Sanayi Odası Meclis Başkanı Adil Sani Konukoğlu, Bilkent Üniversitesi 

Hukuk Fakültesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Zühtü Aytaç, Başkent Üniversitesi Hukuk 

Fakültesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Mehmet Ünal, Galatasaray Üniversitesi Hukuk 

Fakültesi Öğretim Üyesi ve TOBB temsilcisi olarak İstanbul Tahkim Merkezi Yönetim 

Kurulu Başkanlığını yürüten Prof. Dr. Ziya Akıncı, Bolu Ticaret ve Sanayi Odası 

Yönetim Kurulu Başkanı Türker Ateş, Ankara Ticaret Odası Meclis Başkan 

Yardımcısı Vecdet Şendil, Kahramanmaraş Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 

Başkanı Serdar Zabun, Erbaa Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 

Gökalp Coşkun ve Konya Sanayi Odası Meclis Üyesi Ahmet Şekeroğlu olmak üzere 

10 üyeden oluşuyor. 

 



Tarsus Ticaret Brsası Akreditasyon İzleme Komitesi ve Yönetimin Gözden Geçirme 

Toplantısı gerçekleştirildi. Borsa Başkanı Murat Kaya toplantı açılışını, TOBB'nde 10 

'ncusu düzenlenen Türkiye Ekonomi Şura'sı izlenimlerini aktararak başlattı. 

Tarsus Ticaret Borsasının 3. dönem 4 yıllık 2017-2020 Stratejik Planına ait son 2 

Yıllık Performans sonuçlarının değerlendirildiği toplantıda, özellikle 2019 yılına ait 

kalite hedefleri, faaliyet takvimi, iş planları ve stratejik plan bütçe ilişkileri görüşüldü. 

Başkan Murat Kaya, kurul üyelerine ve personellere yapılan çalışmalarda sağladıkları 

katkılar için teşekkür ederek, " Borsamızın son yıllarda hizmet ve yeterlilik 

ölçütlerinde gelişimine paralel olarak  üstlendiği sorumluluklarını analiz edebildiğimiz 

bu toplantımızda 

gelişmeye açık 

yönlerimizin farkına 

vardığımız gibi, gelişim 

içinde olduğumuz 

noktalarda da en iyisi 

olabilmeyi daha net 

görmekteyiz.İzlediğimiz 

yolun bütün ayrıntılarını 

elimizde veri olarak 

tutmadığımızı, bu verileri 

sonuçlarla tamamladığımızı gayet açık gördüğümüzü ifade etmek istiyorum. Bugün 

"Borsa Ne İş Yapar" diye soran olursa , arkadaşlar yaptığımız her şey burada. 

Yaptığımız paydaş çalıştayları, anketler, üye ziyaretleri, veri analizleri, seminer ve 

eğitim gibi pek çok çalışma vasıtasıyla ve ayrıca üyelerimizden, meclisimizden ve 

Tarsus’ta sürekli işbirliği içerisinde olduğumuz paydaş kurumlardan aldığımız fikir ve 

görüşlerin tamamını 2019 yılına ait gerçekleştirdiğimiz bu toplantıda görebilmekteyiz. 

Üstüne gelişimimizi de dikkate alarak, hizmet donanımımızı da  zenginleştirmiş 

oluyoruz.  



Hiç bir iş tek başına olmaz. Bizim gayemiz çok sesliliğimizin tek vücutta ses bulması. 

Bu niyetle  gelişime odaklanan yönetişim anlayışımızla devam ettiğimiz kalite yolunda 

izlediğimiz süreci etkin bir şekilde kullandığımıza inanıyorum. 

2019 yılına güzel bir şekilde başladık. bu yılda sektörlerimizin iş hayatında zorlandığı 

konulara ağırlık vererek, özellikle tarım sektöründe yaşanılan sorunları çözmeye 

yönelik önerilerimizi, lobi faaliyetlerimizi öncelikli faaliyetlerimiz arasına almayı, yine 

sosyal faaliyetlerde etkin ve etkili olmayı hedefledik.Dinamik, sürekli ve sürdürülebilir 

istikrarımız ile her şeyden önce, Tarsus'a, dolayısıyla Ülkemiz Ekonomisine 

kazandıracağımız tüm yatırımlarımızla Avrupa ve Dünya standartlarında beş yıldızlı 

hizmet veren kurum olmaya devam edeceğiz.  

TARSUS TİCARET BORSASI’ nın Ülkemize ve Tarsus’a sağladığı hizmet 

faaliyetlerinde bize olan katkılarından dolayı tüm paydaşlarımıza, Üyelerimize, 

Meclisimize, Yönetim Kurulumuza ve Çalışanlarımıza teşekkürlerimi sunarım.Tarsus 

İçin Çalışan, Türkiye İçin Üreten kurum olmaya devam edeceğiz."dedi. 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği – 

Türkiye Bankalar Birliği Reel Sektör&Finans Sektörü Diyalog Güçlendirme Toplantısı 

30 Kasım 2018 Cuma günü Adana’da gerçekleştirildi. 

Toplantının açılış konuşmasını yapan Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 

Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, “Biz bu çalkantılı dönemin geçici olduğuna 

inanıyoruz. Türkiye’nin temelleri sağlamdır, biz buna benzer işleri son 25 yılda 

defalarca atlattık, hepsinin de üstesinden geldik ve yolumuza devam ettik” dedi. 

Reel sektör ile finans sektörünün el ele verdiğini belirten Hisarcıklıoğlu, “Bu 

tarihimizde bir ilk. İlk defa finans sektörü ile reel sektör birlikte ‘Ne yapabiliriz?’ diye 

çalışıyoruz. Bu kapsamda, şuna inanıyoruz ki hepimiz Türkiye için varız. Birbirimizle 

ayrılmaz bir bütünüz. Biz varsak finans sektörü var, finans sektörü varsa biz varız. Bu 

tekerlek bu tümsekte kalmaz, bu tümseği aşacağız. İnişinin de daha hızlı olacağına 

inanıyorum.” ifadesini kullandı. 

Toplantının hemen ardından TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu ile Borsa Başkanı 

Murat Kaya ve Borsa Meclis Başkan Yardımcısı Fatma Temel'in gerçekleştirdiği 

görüşmede Temel, "Girişimcilik ve Mentörlük" konulu projesi hakkında Sn. 

Hisarcıklıoğlu'na bilgilendirmede bulundu. 



 

Yılın ilk günlerinde Tarsus Ticaret 

Borsası tarafından üyelerine 

gerçekleştirilen ziyaretler kapsamında , 

üyelerin 2019 yılı ile ilgili beklentileri ve 

kentin ekonomi, ticareti konularında 

görüş alışverişinde bulunuldu. 

Say Tarım yetkilisi Zafer Manga ilk 

ziyaretin gerçekleştirildiği üye olarak, 

Borsanın üye ziyaretlerine verdiği 

öneme değindi. Manga, "Birebir bizlerin 

sorunlarını dinleyen borsamızın 

gerçekleştirdiği bu ziyaretlerde, 

sorunlarımıza çözüm sağlamak için 

uğraşlarını takdir ediyoruz." dedi. 

Yeşilova firmasına gerçekleşen 

ziyarette, Halil İbrahim Yiğit ve Mustafa 

Kayık ise, "Borsamızın gerçekleştirdiği 

bu ziyaretlerden memnunuz. İkili 

ilişkilere önem veren borsamız 

ziyaretlerinde ve yıl içinde yapacakları 

faaliyetleride anlatarak bizlerle beraber 

yol haritası oluşturyor." dedi. 

Star Yem firmasına yapılan ziyarette 

Yılmaz Demirci, üyesi olduğu borsanın 

bu tip aktiviteleri ile daha sıcak ilişkiler 

kurulmaktadır ifadesinde bulunarak " 

Borsamızın uygulamakta olduğu 2017-

2020 yılları stratejik plan çerçevesinde 

tarımsal üretim ve hayvancılık üzerine 

çalışmaların daha yoğun yapılması, 

Avrupada yapılan tarımın irdelenerek 

bölgemizde uyarlanabilir yolların 

araştırılması için gerekli çalışmalarada 

ağırlık verilmelidir." dedi. 

Karaçobanoğlu firmasına yapılan 

ziyarette Nafiz Gürbüz, borsanın son 

yıllarda yakaladığı ivmenin örnek 

alınması temennisinde bulundu. 

Gürbüz, " Borsamızın son yıllarda 

kentin ekonomisine ve ticaretine 

sağladığı katkılar hepimizce malum. 

Borsanın gerçekleştirdiği eğitim 

faaliyetlerii yakından takip 

ediyorum.İşlerimin yoğunluğu 

nedeniyle kısmen katılımcı oluyorum. 

Ancak bu konuda özellikle istediğim bir 

husus var ki; çalışanlarımızıda 

kapsayacak eğitim planlamaları 

yapmaları." dedi. 

 



Tarsus Ticaret Borsası'na teknik inceleme gezisi ve uygulamalı ders anlatımı 

kapsamında ; Çukurova Üniversitesi  Ziraat Fakültesi Tarım Ekonomisi Bölümü IV. 

Sınıf öğrencilerinin almakta olduğu “Tarımda Örgütlenme” dersinin uygulama 

çalışması Borsamızda 

yapıldı. 

Çukurova Üniversitesi 

Ziraat Fakültesi Tarım 

Ekonomisi Bölümü Öğretim 

Üyesi Doç. Dr. Müge K. 

Davran Asistanı Burhan 

ÖZALP eşliğinde 

gerçekleşen teknik gezi ve 

uygulamalı ders 

kapsamında; Bölüm 

öğrencilerimize Tarsus 

Ticaret Borsası'nın tarihsel geçmişi, amacı, çalışma konusu, alım satıma tabi ürünler, 

üyeleri, üyelik şartları, ürün alım-satımı, borsa kavramı, bağlı olduğu bakanlık, çalışan 

personelin seçimi ve niteliği, hakem heyetleri ve eksperlerin seçimi ve niteliği 

konularda bilgi verildi. 

Dersin amacına uygun olarak öğrencilerle Tarsus Ticaret Borsasının Türkiye’deki 

tarımsal örgütlenme içerisindeki yeri, avantaj ve dezavantajları hakkında bilgiler 

verildi. Borsa'nın diğer örgütlenmelerden farkı anlatıldı. Kurumun tarımsal, ekonomik, 

hukuki sorunlar karşısında 

izlediği lobi faaliyetleri, 

yatırımları anlatıldı. 

Kurumun geleceğe dönük 

beklentilerini ifade eden 

Borsa Genel Sekreteri, asli 

görevlerinin yanında kentin 

sosyo ekonomik 

gelişmişliği, kültürel 

gelişmişliği için çaba harcayan bir kurum oldukları ifadesinde bulundu.Borsa 

Akreditasyon Birim Sorumluları Elif Tekeli Köksal ve  Cumali Erdoğan tarafından 

Borsanın temel işleyişi, hizmet yeterlilikleri konularında bilgilendirme sonrasında  

satış salonunda alım satım borsa seansı gerçekleştirildi.Yönetici Asistan Ezgi Fındık 

Güngör ise, İŞKUR ve KOSGEB destekleri ile, iş başı eğitim programı hakkında 

öğrencileri bilgilendirdi. 

Yapılan sunumların ardından Borsa Hizmet Alanı gezdirildi. 



Tarsus Garnizon 

Komutanı Yüzbaşı Şükrü 

Uzundağ, Borsa Başkanı 

Murat Kaya’yı ziyaret 

etti.Başkan Murat Kaya, 

Tarsus Garnizon 

Komutanı Yüzbaşı Şükrü 

Uzundağ ’ın ziyaretinden 

duyduğu memnuniyeti dile 

getirerek Tarsus'taki yeni görevinde başarılar diledi.Uzundağ'ın ziyaretinde Tarsus’un 

yerel , kültürel ve sosyo-ekonomik konuları konuşuldu. 

Başkan Murat Kaya, "Hepimiz kentimizin ve ülkemizin çıkarları için çalışıp 

çabalıyoruz. Borsa olarak üzerimize düşeni fazlasıyla yerine getirmeye çalışıyoruz. 

Amacımız yerel, mülki ve sivil toplum kuruluşları ile birlik ve beraberlik olgusu içinde 

Tarsus’u hak ettiği seviyelere yükseltmektir" dedi. 

Tarsus Cumhuriyet Başsavcılığı Koruma Kurulu Başkanlığı 2018 yılı aralık ayı 

toplantısı; 13 Aralık 2018 günü saat 11:00`da Tarsus Ticaret Borsası ev sahipliğinde 

Cumhuriyet Başsavcısı Mehmet Sabri Kılıç başkanlığında gerçekleştirildi. 

Toplantıya; Cumhuriyet Başsavcısı Mehmet Sabri Kılıç, Tarsus Belediye Başkan 

Yardımcısı Hüseyin BORO, Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Murat 

KAYA ve Başkan Yardımcısı Ali SEÇER, İlçe Jandarma Komutanı Burak DEMİRTAŞ, 

İlçe Emniyet Müdür Yardımcısı Oğuz ŞAHİN, İlçe Milli Eğitim Müdürü Mehmet 

METİN, Ticaret ve Sanayi Odası Genel Sekreteri Ali UKAV, Denetimli Serbestlik 

Müdürü Ebru YILDIRIM KOCALAR, İlçe Gıda Tarım ve Hayvancılık Müdürü Hayri 

ERDOĞAN, Sosyal Yardımlaşma ve Dayanışma Vakfı Müdürü Ahmet SARMAN, 

Tarsus İş Kurumu Müdürü Kürşat DAL, Sosyal Hizmet Merkezi Müdürü Hüseyin 

ÇELİK, Tarsus Ziraat Bankası Müdürlüğü adına Ahmet UĞURLU, Halk Eğitim 

Merkezi Müdürü Mehmet GÜRSOY, Gençlik Hizmetleri, Spor İlçe Müdürü Murat 

TARSUSLU, Orman İşletme Müdürü Muhammet ASLANHAN, Mesleki Eğitim 



Merkezi Müdürü Nurettin AMBAROĞLU, Tarım Kredi Kooperatifi Müdürü İsmet 

ÇANKAYA ve Kadın Kapalı Ceza İnfaz Kurumu Müdürü Mazlum ÖZALP katıldı. 

Gerçekleştirilen toplantıda; SODES kapsamında Tarsus Denetimli Serbestlik 

Müdürlüğü, İlçe Gıda, Tarım ve Hayvancılık Müdürlüğü ve Halk Eğitim Merkezi 

Müdürlüğü işbirliğinde açılan Süs Bitkileri yetiştiriciliği kursunu başarıyla tamamlayan 

13 hükümlüye sertifikaları teslim edilmiş; 

Denetimli serbestliğe tabi yükümlülere yönelik uygulanan sigara, alkol ve madde 

bağımlılığı müdehale programları, hayat için değişim programları ile kamu kurum 

kuruluşları ve sivil toplum kuruluşları işbirliğinde gerçekleştirilen seminerler, boş 

zaman etkinlikleri, eğitim ve iyileştirme faaliyetleri hakkında bilgilendirmede 

bulunulmasının ardından; Koruma Kurulu Başkanlığının 2018 yılı faaliyetleri ile ilgili 

genel bir değerlendirmede bulunulmasının ardından toplantı sona ermiştir. 

Ziraat Bankası Adana 1. 

Bölge Yöneticisi Ertuğrul 

İspaha ve Ziraat Bankası 

Tarsus Merkez Şube 

Müdürü Fatime Şenkule 

Borsamızı ziyaret etti. 

Nezaket ziyaretlerinden ötürü teşekkürlerini sunan Başkan Murat Kaya, bankacılık 

sektörünün gereksinimleri ile üreticinin ve ticari işletmelerin gereksinimlerinin paralel 

bir yapıda geliştirilmesi konusunda bankaların daha yapıcı finansal kaynaklar 

yaratmasının önemine değinerek, "Ziraat Bankasının son zamanlardaki atılımlarının 

sevindirici olduğunu kaydetti Başkan Murat Kaya,Ziraat Bankası çiftçi ile sınırlı 

sanılan çalışmalarını üretimin her kesimine taşımaya başladı.Ancak, Üreten kesimle 

olan çalışmalarına getirdiği yenilikçi anlayışını reel sektöre daha iyi anlatabilmeli." 

dedi. 

Ertuğrul İspaha ziyarette üreticinin ve üretim yapan reel sektörün finansal 

sorunlarının çözümüne yönelik geliştirdikleri yenilikçi anlayışları ile hedef kitlelerine 

ulaşmada , yeni yapılanmalarını anlatmada en büyük destekçilerinin STK'lar 

olduğuna inandıklarını ve işbirliği içinde finansal sorunların çözümünü bu sayede en 

üst seviyeye çıkarmayı planladıklarından bahsetti. Ziyarette, Tarsus’un yerel , kültürel 

ve sosyo-ekonomik konuları ile tarım ticareti konuşuldu. 



Ulusal Hububat Konseyi (UHK) 8. Olağan Mali Genel Kurul Toplantısı gerçekleştirildi. 

Konya Ticaret Borsası (KTB) konferans salonunda gerçekleştirilen genel kurulda, 

stratejik bir ürün olan hububatın önemine dikkat çekildi. Katılımın yoğun olduğu 

Ulusal Hububat Konseyi (UHK) 8. Olağan Mali Genel Kurul Toplantısına  tarım 

paydaşları ile Tarsus Ticaret Borsasını temsilen Yönetim Kurulu Üyesi Ramazan 

Hıdıroğlu da katıldı. Konsey toplantısında Hububatın gerek üretimi, gerekse ticareti 

üzerine oluşturulacak politikaların önemine değinilerek,  doğru politikaların 

belirlenmesine yönelik görüşler ve tavsiyeler istişare edildi. 

Kalite Yönetim Standardı 

çerçevesinde yapılan 7. 

yıl Belge Yenileme 

Tetkiki Baş Tetkikci Eren 

Bilgiseverer kontrolünde 

başarıyla gerçekleştirildi. 

Denetime ilgili birimleri 

içinde iç tetkik 

kontrolüne tabi birim 

sorumluları Genel 

Sekreter Hasan Şanlı, 

Elif Köksal ile Akreditasyon İzleme Kurul Üyelerinden, Yönetim Kurulu Başkan 

Yardımcısı Ali Seçer , Meclis Başkan Yardımcısı Fatma Temel ve Meclis Üyesi Nail 

Uçak'ında katıldığı açılış ve tanışma konuşmaları ardından yapılan denetimden 

başarılı bir şekilde çıkan Borsamız, üyelerine sunduğu kaliteli hizmet anlayışını ve 

üye memnuniyeti öncelikli faaliyetlerini, misyon, vizyon, kalite politika ve hedeflerini, 

kurumsal yapısının  sürdürülebirliğini belgelerle ortaya koydu. Özellik arz eden bir 

konuda KYS içinde gerçekleştirilen İç Tetkik sorularının birimlere uygun olarak 

hazırlanmış olmasıydı. 



Başkan Murat Kaya 27 Aralık Tarsus'un Kurtuluşu nedeniyle yayınladığı mesajında 

Tarsus'un düşman işgalinden kurtuluşunun 97. yıl dönümünü kutladı. 

Başkan Murat Kaya 

mesajında " Dün 

istiklal ve istikbalimiz 

için mücadele ettik. 

Bugün de istiklal ve 

istikbalimiz için 

mücadele ediyoruz. 

"sözüne vurgu 

yaparak,” Al 

bayrağımıza kanının 

rengini veren, hakkı 

ödenemez vatan evlatlarının verdiği Milli Kurtuluş Mücadelemiz sonucu bugün bu 

kahramanların torunları olan bizler rahat ve huzurluyuz. Dün en zor şartlarda, yokluk, 

yoksulluk ve darlık içindeki hallerde bile bu milletin fertlerinin neleri başarabileceğini 

gösteren kahraman milletimiz, bugün yine aynı fedakarlıkla harici düşmanların, 

dahildeki işbirlikçi hainlerin oyunlarını da bozacaktır. Her zaman değindiğimiz gibi, 

geçmişini bilmeyen milletler geleceklerine asla yön veremezler. Bizler bugün, bu 

zaferleri gerçekleştiren şehitlerimizin fedakârlıklarıyla kazanılmış bu vatan toprakları 

üzerinde yeni bir gelecek inşa ediyoruz. “dedi. Başkan Murat Kaya ölümünün 82. Yıl 

dönümünde İstiklal Marşı şairimiz merhum M. Akif Ersoy’u da anarak "Milli Mücadele 

yılları, bütün sıkıntıları ve zorlukları ile gururla andığımız, anlatırken duygularımızın 

göz yaşı olduğu ve kahraman ecdadımızı hayırla andığımız yıllardır. Milli şairimiz, bu 

toprakların ruhunu, rengini ve aziz milletimizin benliğini yansıtan İstiklal Marşı’nı 

kalemiyle değil, yüreğiyle yazmıştır. İstiklal şairimiz, milletimizin gösterdiği eşi benzeri 

olmayan kahramanlıkları İstiklal Marşımızın her mısrasın da ince ince işlemiştir. 

İstiklal şairimiz, eşsiz fikir ve edebiyat insanı Mehmet Akif Ersoy’u vefatının 82. 

yıldönümünde rahmet ve minnetle anıyor, Tarsus'un kurtuluşunun 97'inci yıl 

dönümünü gururla kutluyor, başta ulusal kurtuluş mücadelemizin önderi Gazi Mustafa 

Kemal Atatürk olmak üzere kutsal vatan topraklarımız için göğsünü siper ederek 

şahadet şerbetini içmiş tüm şehitlerimizi ve gazilerimizi rahmet, minnet ve şükranla 

yâd ederek  bu anlamlı günümüzü yürekten kutlayarak, en derin sevgi ve saygılarımı 

sunarım". 



Meclis Başkanı İsmail 

Hakkı Ekincioğlu, 

Tarsus’un düşman 

işgalinden 

kurtuluşunun 97. yıl 

dönümünde 

yayınladığı mesajda; 

“Göklerde dalgalanan 

şanlı bayrağımızın 

gölgesinde tüm 

dünyaya bir kez daha haykırıyoruz ki; 'Hakkıdır, hür yaşamış bayrağımın hürriyet; 

Hakkıdır, Hakk'a tapan milletimin istiklal' dizesiyle biten Türkiye Cumhuriyeti Devleti, 

kuruluşuna vesile olan o destansı ruha güç veren Milli Marşımızın dizelerindeki 

maneviyatı en derinden hissediyoruz.” dedi. Ekincioğlu mesajında birlik ve beraberlik 

temasına vurgulayarak “Birlik ve beraberlik anlayışı içerisinde; kendisini tarih 

sahnesinden silmek isteyenlere karşı kazandığı büyük zafer ile tüm mazlum halklara 

da örnek teşkil edecek biçimde unutulmayacak bir ders vermiş olan milletimiz, hiçbir 

şekilde bağımsızlık ve hürriyetinden ödün vermeyeceğini, sonsuza kadar var 

olacağını tüm dünyaya kabul ettirmiştir. Bu toprakları kanlarıyla sulayan vatan 

evlatlarına layık olmanın inancı ve gayreti ile Tarsus’un düşman işgalinden 

kurtuluşunun 97. yılını kutluyor, başta Gazi Mustafa Kemal Atatürk ve silah 

arkadaşları olmak üzere, bizlere bağımsız bir ülke ve rengini şehitlerimizin kanından 

alan, semada özgürce dalgalanan Ay-Yıldızlı bayrağımızı armağan eden tüm 

kahramanlarımızı, saygıyla, şükranla ve minnetle anıyorum. " dedi. 

Tarsus Ticaret Borsası  Yüksek İstişare Kurulu’nun oluşturulmasının ardından ilk 

toplantısını gerçekleştirdi. 

Yüksek İstişare Kurulu’na başkanlık yapan Borsa Yönetim Kurulu Başkanı Murat 

Kaya, toplantının açılışında yaptığı konuşmasında 5174 Sayılı Kanunun ilgili 

hükümleri esas alınarak TOBB tarafından oda ve borsalarda Yüksek İstişare Kurulları 

oluşturulması istendiğini ifade ederek bahse konu kurulda ortaya çıkacak görüş ve 

önerilerin Borsamızın hizmet faaliyetleri kapsamında yol gösterici nitelikte olacağını 

vurguladı. 

Başkan Murat Kaya, kurulun amacının ekonomik, ticari ve sınai kalkınmaya katkı 

sağlayacak görüşler oluşturmak, mevcut çalışmaları izlemek ve değerlendirmek 

olduğunu söyledi. 



Borsa olarak 

çalışmalarını üyeler, 

Tarsus ve ülke 

ekonomisi üzerine 

kurduklarını ifade ettiği 

toplantıda , bu 

kapsamda, Tarsus'un 

her alanda gelişmesi için 

ellerinden gelen çabayı 

gösterdiklerini dile 

getirdi. 

Son birkaç ayda 

ekonomide olağanüstü 

bir dönem yaşandığını belirten Başkan Murat Kaya, döviz ve faizlerdeki  yükselişin 

ekonomik hayata etkisi ve yeni yeni ekonominin canlanmaya başladığını ifade ettiği 

toplantıda " Geldiğimiz noktada, bu konuların çözümü konusunda kararlı adımlar 

atıldığını görüyoruz.Borsamız Yüksek İstişare Kurulumuz ile belirli aralıklarla 

toplanarak, kentimizin ticari yapısı, ekonomisi sosyo-kültürel yapısı hakkında 

istişarelerde bulunacağız.Kentimizin dinamikleri olan kurul üyelerimizle birçok konuda 

ekonomik kalkınma ve gelişme ile ilgili akla gelebilecek her türlü konuyu masaya 

yatıracağız. Burada bu konuları hep birlikte ele alırken toplantının ne kadar zaman 

aralığında yapılacağı, hangi konunun gündeme alınacağı gibi birçok konuyu birlikte 

değerlendirip bahsettiğimiz ortak akılla karar vereceğiz ve ilgili mercilere ileteceğiz. 

Reel sektörün dinamikleri olarak tecrübelerimizi birleştirerek oluşturulacağımız fikirler, 

Borsamızın da hizmet anlayış kalitesini geliştirip, Tarsus'un ticaretine canlılık 

katacaktır. Sizlerin her birinizin gerek sanayi anlamında gerekse sosyal anlamda ne 

kadar paylaşımcı olduğunuz hepimizin malumudur. Borsamız Yüksek İstişare 

Kurulumuz ile tecrübelerimizi birleştirerek oluşturacağımız fikirler, Borsamızın da 

hizmet anlayış kalitesini geliştirip, Tarsus'un ticaretine canlılık katacaktır. 

Tecrübelerimizi birleştirerek Tarsus'a katkımızı arttıracağımıza inanıyorum. " dedi. 

Tarsus ekonomisine yön veren iş adamlarından oluşan kurul, toplantının ilerleyen 

kısımlarında görüş ve önerilerini dile getirdi.  

Tarsus Ticaret Borsası 

Yüksek İstişare Kurul Üyeleri 

MURAT KAYA ( Yüksek İstişare Kurul Başkanı ) 

M.SADIK BOLTAÇ , MUSTAFA TEKE , HASAN BERHUMOĞLU, 

MEHMET GÜRBÜZ , ALİ ÜZDEMİR, İSMET ÇANKAYA , MEHMET 

LÜTFİ KOLUKIRIKOĞLU , ERDEN ZAMAN , VEDAT ÖDER ,  

SEFA TÜRKMEN 



2019 yılının yepyeni 

başlangıçlar getirmesini 

dileyen Tarsus Ticaret 

Borsası Meclis Başkanı 

İsmail Hakkı Ekincioğlu 

yapmış olduğu 

açıklama da ; " Geriye 

dönüp 2018 yılına 

baktığımızda içimizde 

biriktirdiğimiz milli birlik 

ve beraberlik ruhunun yeniden uyandığı bir yıl olduğunu görüyoruz. Her yaşadığımız 

kötü günün ardından birlik ve beraberlik ruhu içerisinde uyandık. Türk Milleti her 

zaman ülkesinin üzerine oynanan oyunlarda bir olmuş birlik olmuştur. 

İnanıyorum ki; Ekonomimizin güçlenmesi adına İş Dünyası olarak çalışmalarımıza 

daha fazla sarılacak ve başta ülkemiz olmak üzere bölge ekonomisine de daha fazla 

katkıda bulunacağız. Ticaretin ve ekonominin güçlendiği bir yıl olarak 2019 yılının 

Ülkemize ve Milletimize hayırlar getirmesini diliyorum" Dedi. 

Yeni yıl dolayısıyla bir 

mesaj yayımlayan Tarsus 

Ticaret Borsası Başkanı 

Murat KAYA , 2018’de 

ekonomi ve ticarette 

yaşanan sıkıntılara top 

yekûn verilen mücadelenin 

2019 Yılın da devam 

ettirilerek Ülkemizin refah ve 

zenginlik seviyesini artırmak için elimizden gelenin en fazlasına gayret etmeliyiz 

ifadesinde bulundu. 

Başkan Murat Kaya, “2018 yılının ticaret ve ekonomi noktasında iş dünyamıza 

etkilerinin ardından ekonomimizin yeniden sağlıklı biçimde nefes almaya 

başlayacağını temenni ettiğimiz Yeni Yılı bir toparlanma yılı olarak değerlendirmemiz 

gerekiyor. İş dünyamız, 2018 yılında kendi üzerine düşen görevi fazlasıyla yerine 

getirdi ve bu performans göstergelerimize de olumlu yansıdı. Temsil ettiğimiz 

camiaya mensup tüm üyelerimize, bu özverili çalışmalarından dolayı teşekkür 

ediyorum. 

2019 yılına, reel sektör olarak umutlu ve beklentilerle giriyoruz. Bizim arkamızdaki en 

büyük güç Milletimiz. Ülkemizin geleceğinden ümitliyiz. Ülke olarak , bölge olarak 



hedeflerimiz var. Bu noktada , hedeflerimize ulaşmak istiyorsak, geride kalmak 

istemiyorsak, her zaman bir önceki günden daha fazla çalışmak zorundayız. 

Önümüzde zorlu bir yıl bizi bekliyor. Bu süreçte, ihtiyaç duyduğumuz ekonomik 

reformları ortak akılla icra etmemiz gerekiyor. Ekonomide, ticarette verimliliğe, 

inovasyona dayalı adımlarla devam ettiğimiz takdirde bu dinamik güce sahip Ülkemiz, 

yükseliş ivmesini devam ettirecek güçtedir. 

Ülkemizin istikrar ortamını bozmak isteyenlerin hevesleri kursağında kalacak ve 

büyüme rakamlarıyla dünyanın dikkatini üstüne çeken ülkemiz gelişen ülkeler 

arasındaki yükselişini sürdüreceğine inancımız tamdır. 

Bu duygu ve düşüncelerle, yeni yılınızı en içten dileklerimle kutlar, sevgi ve 

saygılarımı iletirim" ifadelerini kullandı. 

 

Tarsus Ticaret Borsası personelleri yılın son personel toplantısında yılın 

personellerinide belirlemiş oldu.Personel performansı değerlendirme talimatı 

çerçevesinde sonuçların paylaşıldığı toplantıda 2018 yılı içinde gerçekleşen 

faaliyetler sırasıyla değerlendirildi.2019 yılı beklentileri ile gerçekleştirilmesi planlanan 

hedef ve faaliyetler konusunda istişare edildikten sonra personeller nar ve pasta ile 

yeni yılı kutladılar. 

 



" Daha çok çalışmaya, daha çok üretmeye devam edeceğiz. Yeni yılda tüm çabamız, 

istikrar için atılan adımların ekonomiye, ticarete, ihracata yansıması noktasında 

Tarsus için Ülkemiz için sorumluluğumuza düşenden fazlasını yapmaya hazırız " 

mesajına vurgu yapıldı.  

 

Başkan Murat Kaya toplantıda yaptığı konuşmasında " Bugün ihtiyacımız olan daha 

güçlü bir ekonomiye sahip olmaksa hedefimiz, bunu başarmak için izleyeceğimiz tek 

yol daha çok çalışmak, daha çok üretmektir. Her yıla yeni umutlarla yeni hedeflerle 

giriyoruz.  

Bu dönemde de iş dünyasının hedefleri gayet açık. Finansmana erişmekte, faiz ve 

döviz kurlarında alınan önlemlerle ekonomide olumlu gelişmeler yaşanacağına 

inanıyoruz. Bu noktada bizlere , özel sektöre düşen görev ve sorumluluklarda artıyor. 

Ülkemizin gücüne  ve özel sektörümüzün her türlü zorluğun üstesinden gelecek 

başarısına inanıyoruz.  

Bize düşen ilk görev üretim ve istihdam konusunda var olan kapasitemizi korumak 

olmalıdır. Yeter ki; Ticaret erbabının finans ve rekabet konusunda önü açılsın. Bütün 

emeğimiz Ülkemiz içindir. Bizler, bundan önce olduğu gibi bundan sonra da aynı 

heyecanla, aynı istek ve arzuyla yolculuğumuza devam edeceğiz. 

Yaptığımız her çalışmada ortak fikir ve istişarede bulunduğumuz Yönetim Kuruluma 

çalışmalarımıza sağladığı katkılardan dolayı, personellerimizin özverili gayretlerine 

teşekkür ediyor, başarılarla dolu bir yıla girmenin arzusu ile herkese sağlık, huzur ve 

mutluluklar diliyorum. " dedi. 



Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Murat 

Kaya, her yıl 07-14 Ocak tarihleri arasında 

kutlanan Beyaz Baston Körler Haftası 

nedeniyle bir mesaj yayımladı. 

Tüm engelli vatandaşlarımız gibi görme 

engelli vatandaşlarımızın da yaşamlarını 

kolaylaştırmak, onlara sahip çıkarak 

sorunlarına ortak olmanın insani bir görev olduğunun altını çizen Başkan Murat Kaya, 

“İster sağlıklı ister engelli olsun hepimizin muhtaç olma duygusunu azaltacak 

hassasiyete uygun davranmamız gerekir.  

Engellilerin hem kendilerine hem de topluma faydalı, üretken ve bağımsız bireyler 

olarak topluma kazandırılması noktasında hepimizin büyük sorumluluğu 

bulunmaktadır. Dolayısıyla görme engelli vatandaşlarımızın da engelsiz bir hayat 

sürmeleri toplum olarak bizlerin elindedir.  

Bu açıdan gerek bireysel gerekse de kurumsal olarak her zaman engelli 

vatandaşlarımızın yanında olmaya özen göstermekteyiz. Toplum olarak; diğer engelli 

vatandaşlarımızla birlikte, görme engelli vatandaşlarımıza karşıda aynı hassasiyet 

çerçevesinde onların topluma faydalı, üretken ve bağımsız bireyler haline gelmelerine 

yardımcı olmalıyız.  

Beyaz Baston Körler Haftasının engellilerle ilgili hassasiyetleri arttırmasını umut 

ederek, tüm engelli vatandaşlarımızın her zaman yanında olduğumuzu yineleyerek, 

tüm görme engellilerimize ve ailelerine sağlık, mutluluk ve engelsiz bir dünya 

diliyorum" 

Çukurova Bölgesinde üretimi yapılan Dört ürünün Bölgemizdeki Beş Borsada 

Müstahsilden Tüccara satış verileri değerlendirmiş olup, takibi yapılan 4 ürünün 5 

borsada 2018 yılı miktarsal ve fiyatsal  

performansları incelenmiştir.Yine Tarsus 

ilçe sınırları içinde üretim katma değeri 

yüksek olan Mısır, Soya Fasulyesi, 

Buğday, Ayçiçeği ve Kütlü Pamuk 

bitkisel ürünlerinin dekar bazında ekiliş, 

verim, dekara maliyet, gayri safi üretim 

değeri, safi üretim değeri, fark ödeme 

destekleri toplamı üzerine yapılan çalışmamız bu raporda yer almaktadır. 



Yapılan çalışmaların değerlendirmesini özetlemek gerekirse, 

Mersin’de 2017 yılında toplam 477 bin 400 ton tahıl üretiliyor. Bu üretimin % 

46,10’unu buğday, % 42,10’unu mısır, % 6,5’ini soya fasulyesi % 2’sini arpa 

oluşturuyor. Oluşan toplam satış değeri ise 680 milyon TL’yi aşıyor. Kentin toplam 

tahıl, yağlı tohumlar ve bakliyat üretim miktarı 477 bin 400 ton iken, Tarsus bu üretim 

miktarının %74'nü tek başına gerçekleştiriyor. İlçemizde 2018 yılında tarımsal üretim 

yaklaşık 3,5 milyar TL’sıdır. Bu özellikleriyle Tarsus’u ülkemizin tarımsal üretim üssü 

olarak kabul edebiliriz. Fark ödeme desteği ise 59 milyon TL'sına yaklaşmaktadır. 

Tarsus sadece İl'nin tahıllar ve diğer bitkisel ürünlerden tarımdan elde ettiği üretim 

miktarı değerinin % 52 'sini Ülke ekonomisine kazandırmaktadır. 

Üreticilerimizin bereketli ve bol kazançlı bir yıl geçirmelerini dileriz. 

Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Murat Kaya, 10 Ocak Çalışan Gazeteciler Günü 

dolayısıyla bir mesaj yayımladı. 

Başkan Murat Kaya, demokratik bir 

ülkenin vazgeçilmez unsurlarından birinin 

bağımsız basın olduğunu ifade ettiği 

mesajında,” Atatürk’ün ‘Basın bir milletin 

müşterek sesidir’ ilkesinden hareketle, 

basın mensuplarımız; bizim elimiz, 

gözümüz, dilimiz ve sesimizdir. 

“Sözleriyle başladığı mesajına şu şekilde 

devam etti. 

“Günümüzde iletişim, bilgiye erişim ve haber alma kaynakları çeşitlendi, kolaylaştı ve 

hızlandı. Bilgi ve haber o kadar hızlı yayılıyor ki, toplumsal, siyasi, politik her türlü 

gelişmeyi dünyanın en uzak noktasında bile olsa anında öğrenebiliyoruz. Gazetecilik 

mesleği üstlendiği işlev itibarıyla zorluklar ve yokluklar karşısında yıkılmaz, eğilmez 

bir irade, hak terazisinden sapmayan bir vicdan, yüksek bir karakter gerektirir. Tam 

bu noktada, hızla yaşanan bu iletişim çağında, doğruların arasından yanlışları 

temizleyebilecek ve toplumu, milletimizi aydınlatacak tarafsız, özgür, ilkeli ve basın 

ahlak kurallarına uyan basın mensubunun gazetecilik mesleğine olan saygısı, 

gazetecilerimizin sorumluluğunun üstüne bir sorumluluk daha eklemektedir. 

Basınımız, bu noktada ne kadar güçlü olursa bizler de yolumuzu o kadar net ve 

doğru görürüz. 

Zor şartlarda haber ve yorumlarıyla toplumu bilgilendiren, demokrasimizin 

güçlenmesine her zaman katkıda bulunan; kentimizin sorunlarını gündeme taşıyarak, 

kurumlarımızın çalışmalarına yardımcı olan başta yerel basın çalışanları olmak üzere 

tüm basın çalışanlarının 10 Ocak Gazeteciler gününü kutlar, zorlu ve meşakkatli 

meslek yaşamlarında başarılar dilerim.” dedi. 



Borsa Yönetim Kurulu Başkanı Murat Kaya ile Özel Tarsus Maya Göz Tıp Merkezi 

Yönetim Kurulu Başkanı Dr. Mehmet Yunus Seven Sağlık Hizmetleri Sözleşmesine 

imza attı. 

Borsa Başkanı 

Murat Kaya ve 

beraberinde 

Genel 

Sekreterin 

bulunduğu 

ziyaret 

esnasında, Özel 

Tarsus Maya 

Göz Tıp Merkezi 

ile Tarsus 

Ticaret Borsası arasında imzalanan Sağlık Hizmetleri Sözleşmesi ile Borsa 

personelleri ve üyeleri ile üyelerinin 1. derece yakınları da indirimli sağlık 

hizmetlerinden yararlanacak. 

Dr. Mehmet Yunus Seven; “Özel 

Tarsus Maya Göz Tıp Merkezimizin 

açıldığı günden itibaren yapmış olduğu 

kurumsal sağlık anlaşmalarına Tarsus 

Ticaret Borsasının verdiği destekten 

onur duymaktayız. Protokolün 

oluşmasında katkıları olan Tarsus'a 

olan sevdası ile tanıdığım 

Başkanımızın Murat Kaya'ya 

teşekkürlerimi iletiyorum. Yapacağımız 

protokolle borsa personelleri ile üyeleri 

ve 1. derece yakınları merkezimizden 

daha uygun fiyatlarla 

faydalanabilecekler.” dedi. 

TARSUS TİCARET BORSASI 

personeli, üyeleri, personel ve üyelerin 

1. derece yakınlarının sağlık 

hizmetlerinden indirimli olarak 

yararlanacağını ifade eden Başkan 

Murat Kaya; " İnsana hizmet, Hak'ka 

hizmettir. Sağlıklı yaşam hepimizin 

hakkıdır. Bu kapsamda bizde personel 

ve üyelerimizi düşündük. Üyelerimizin 

hem daha ekonomik hem de daha iyi 

hizmet almalarını sağlamayı 

hedefliyoruz. Özel Tarsus Maya Göz 

Tıp Merkezi ile yaptığımız anlaşma ile 

personellerimiz,  üyelerimiz ve onların 

birinci derece yakınları sağlık 

hizmetlerinde %25 indirimli olarak 

tedavi ve sağlık hizmeti alacaklardır. 

Üyelerimizin bu hizmetten 

yararlanabilmesi için Borsa Üyelik 

Kimlik Kartı’nı beyan etmesi veya 

Borsadan ücretsiz alacağı güncel 

Borsa Kayıt Belgesi ile söz konusu 

sağlık kuruluşuna gitmeleri gerekiyor. 

Anlaşma iki tarafa da hayırlı olsun 

"dedi. 

 



Grinin içindeki VAHA;Tarsus Adalet Anaokulu, cezaevinde anneleriyle kalan 

çocukların ‘çocukluklarının hapsolmadığı’ yer. 

Cezaevinde doğan ya da annelerinin kucağında parmaklıklar arkasına gelen, 

cezaevlerinin masum çocukları, hayatlarının en önemli evrelerini yaşıtlarının sahip 

olduğu birçok şeyden yoksun bırakılmadan yaşamaları için verilen çabaya destek 

olmak amacıyla,  Tarsus Ticaret Borsası 2019 yılının ilk günlerinde ve okulların tatile 

girmesine yakın bu günlerinde cezaevinde anneleriyle kalan çocukların 

‘çocukluklarının hapsolmadığı’  yer Tarsus Adalet Anaokulu'nu " Grinin içindeki 

VAHA" projesi ile ziyaret etti. 



Ara tatile girmeden şehir tiyatrosu oyuncularının "Hacivat ve Karagöz" oyunlarını 

çocuklara izlettiren Borsa , gönüllü annelerin el işi göz nuru ile ilmik ilmik işlediği bere 

ve atkıları da bu soğuk günlerin anısına çocuklarımıza hediye etti. 

 

 

 

Borsamızda staj eğitimlerine devam eden Tarsus Kasım Ekenler Anadolu Teknik 

Meslek Lisesi öğrencileri Muhasebe ve Finansman alanı Bilgisayarlı Muhasebe 

dalında öğretim gören Nida 

Seki ve Raziye Kurt , Büro 

Yönetimi alanı Yönetici 

Asistanlığı dalında öğretim 

gören Gamze Yıldırım  

karnelerini Takdir Belgesi ile 

alarak Borsamızda sevinç 

yarattılar. Kendilerine bu 

güzel hediyelerinden ötürü 

teşekkür ederiz. 

 

 



Tarsus Jandarma Komutanlığına asaleten atanan ve görevine başlayan Binbaşı 

Burak Demirtaş'a  ziyaret. 

Ziyarette, Tarsus İlçe Jandarma Komutanlığına atanan Binbaşı Burak Demirtaş 

atandığı yeni görevinde Tarsus'ta hizmet edecek olmaktan büyük mutluluk 

duyduğunu ifade ederek ,Borsa Başkanı Murat Kaya'ya ziyaretinden dolayı teşekkür 

etti. 

Başkan Murat Kaya, ziyarette " Tarsus'un ekonomik ve sosyal anlamda hak ettiği 

yere gelmesi için var gücümüzle çalışıp, çabalıyoruz. Kentimizin ticaret ve sanayisinin 

geliştirilmesi, daha iyi yaşam koşullarının kentimize sunulması için çabalıyoruz. 

Özellikle birlik ve beraberliğe en çok ihtiyacımız olduğu bu dönemde,birlikte 

dayanışma ve kardeşlik hukuku içerisinde ele ele vererek Tarsus'u hak ettiği noktaya 

taşımak için çalışacağız. Sağlık ve huzur içinde hayırlı görevler ve hayırlı hizmetler 

dileriz."dedi. 

 



Cargill Firması tarafından Tarsus Ticaret Borsasında gerçekleşen 1000 Çiftçi 1000 

Bereket Projesi kapsamında Tarsuslu Üreticilere Çiftlik Yönetim Sistemi bilgilendirme 

ve Finansal Okur yazarlık eğitimi gerçekleştirildi. 

Cargill Gıda Ortadoğu, Türkiye ve Afrika Yönetim Kurulu Başkan Vekili Dr. Ediz 

Aksoy'un da katıldığı program Borsa Başkanı Murat Kaya'nın açılış konuşması ile 

başladı. 

Başkan Murat Kaya, çok yakın gelecekte bugün rağbet gören iş alanlarının yerini 

tarım ve gıda sektörüne bırakacağını söylediği konuşmasında" Ticaret Borsası olarak 

tüm amacımız tüm çabamız önce bölgemizde daha sonra ülkemize katkı sağlayacak 

her türlü olumlu üretimi yüksek verimi yüksek kaliteyi yakalama amacıyla her türlü 

çalışmanın içinde yer almaktır. Bu noktada ortak fikri Tarsus'a hizmet olan 

kurumlarımızla özverili bir şekilde çalışıyoruz. Gündem tarım olunca bugün en geçerli 

iş alanları olarak görülen bilişimin yerini, 2030 lu yıllarda eğitim ve gıda sektörüne 

bırakacağı tahmin edilmektedir.Şimdi bu tabloda eğitim ve gıda derken gıda da ve 

tarım da ülkemiz nerede? Maalesef gıda da tarım da tarım anlamın da ciddi bir 

yapılanmaya ihtiyacımız var. Ciddi bir planlamaya ihtiyacımız var, ciddi yapısal 

değişimlere ihtiyacımız var. 



Kendisinin ayrıca çiftçi ve üretici olduğuna değinen Başkan murat Kaya, "Ben de 

içinizden biriyim ben de çiftçiyim mısırı ithal ediyoruz buğdayı ithal ediyoruz 2 000 

000 tonun üzerinde soya fasulyesi ithal ediyoruz. Maalesef yağlı tohumları ve 

pamuğu büyük ölçüde ithal ediyoruz. Bizim çiftçimiz ne yapacak?  Bizim amacımız ve 

arzumuz acilen ciddi bir yapılanma, düzenleme ile üreticilerin önünün açılması 

desteklerin açılması desteklerin arttırılması destek zamanlarının üreticiye zamanında 

ödenmesi ve üreticilerimizin neyi ekmesi gerektiğini hasat döneminden önce ekim 

alanında belirlenmesi gerekiyor. 

İsrafın ne denli büyük ölçüde olduğunun altını çizen Başkan Murat Kaya, "Şimdi 

bunların dışında mutlaka bizlerinde yanlışları vardır. Üretici olarak bizlerde hatalar 

yapıyoruz. Bugün dünya da üretilen tarım ürünlerinin üçte biri israf oluyor. Üçte biri  

çok büyük bir rakam. Türkiye de sadece bir günde 6 000 000 ekmek çöpe gidiyor. 

Ciddi bir israf. Bizler tarımsal işletmelerimiz ile aile bütçemizi nasıl yönetmeliyiz 

derken önce tarımsal işletmelerle aile bütçesini ayırmalı. Ama ben görüyorum ki  

hiçbirimiz maliyet hesaplaması yapmıyoruz. Bütçe hesabı yapmıyoruz. Plan 

yapmıyoruz. Artık günün şartların da bunları yapma zorunluluğumuz var arkadaşlar. 

Bugün üreticinin %56 sı maliyet hesaplaması tutmuyor. Tarımsal sigortası yaptırma 

oranımız %20 ler de.Her dört çiftçiden üçü lisanslı deponun ne olduğunu bilmiyor. 

TARSUS TİCARET BORSASI olarak TİCARET BORSASI Lisanslı Depoculuk 

Anonim Şirketini kurduk. Lisanslı depo ile ilgili gerekli izinleri aldık. Yaklaşık 45 bin 

tonluk, silo yaparak lisanslı depoculuğa adım atmış olduk Tarsusta ki tüm kotayı  

TARSUS TİCARET BORSASI  olarak aldık.Buradaki amacımız hem üreticiyi hem 

tüccara hem de sanayiciye tasnif edilmiş en sağlıklı alım satım ortamını sağladık. 

Sonuç olarak üreticilerimiz finansa erişimi, devletin üretime ve finansa  dair 



desteklerini, tasarruf yapmayı dolayısıyla finansal okur yazarlığı bilmiyor. Türkiye, bir 

tarım Ülkesidir. Ne yazık ki; tarımsal üretimde risklerde her geçen gün daha da 

çeşitlenmektedir. Tarım yapılan alanlarımızın varlığını koruyabilmek, daha kaliteli 

üretim ile  yüksek verimliliği ve tarımın sürdürülebilir olmasında finansman 

koşullarının rolü ve yönetimi oldukça önemlidir. Üretimin ilk safhasından başlayarak 

tüketime kadar ve hatta ihracata kadar olan zincirin her halkasında atacağımız her 

adımı çok iyi hesaplanmamız lazım. Tam bu noktada çiftçimize, üreticimize tarımsal 

işletmelerinin bütçelerinin ayrı, aile bütçelerinin ise ayrı olduğunu anlatmamız, 

bütçelerini yönetmeyi ve bütçe planlamasını nasıl yapmaları gerektiğini anlatmamız 

gerekmektedir. " şeklinde ifade ettiği konuşmasının ardına Cargill Gıda Ortadoğu, 

Türkiye ve Afrika Yönetim Kurulu Başkan Vekili Dr. Ediz Aksoy, Borsanın üreticilerle 

birlikte buluşmaya sağladığı destekten ötürü teşekkür etti. 

Aksoy, Kazanamayan bir işletmeninde devamlılığı ne kadar sürebilir? sorusuna 

cevap aradıklarını Bin Çiftçi Bin Bereket projesi kapsamında yapacakları faaliyetler 

hakkında bilgi 

vererek , 

"Tarım 

sektöründe 

üretici 

tarafımızı ve 

bizleri de en  

çok etkileyen 

sorunların 

başında atıl iş 

gücü, pazar 

durumu ve 

sermayeye 

ulaşımda 

yaşanan 

sıkıntılardır. 

Üreticinin girdi 

maliyeti ile 

kazancı 

arasında 

görünmeyen, 

algılanmayan 

bir ilişki varsa 

kazanma sorunu var demektir. Kazanamayan bir işletmeninde devamlılığı ne kadar 

sürebilir? Çiftçimizin maliyet girdileri konusunda sorgulayıcı, kredi kullanırken de 

bilinçli üretici olması riskler ve bilinmezlikleri en aza indirecektir." katılımcı üreticilere 

Çiftlik Yönetim Sistemi Bilgilendirme ve Finansal Okur Yazarlık konusunda verilen 

eğitim ile program gerçekleştirildi. 



 

Tarsus Ticaret Borsası ile Tarsus 

İŞKUR Hizmet Merkezi Müdürlüğü 

arasında Uygulamalı Girişimcilik 

Eğitimi Protokolü imzalandı. 

İŞKUR Hizmet Müdürü Kürşat Dal yaptığı açıklamada şu ifadelere yer verdi; 

"25 kişilik gruplar halinde 15 ayrı gruba verilecek olan eğitime yaklaşık 375 kişi 

katılacaktır. Tarsus Ticaret Borsası Girişimcilik eğitim programı kapsamında 

bünyesinde yer alan eğitmenler Fatma Temel ve Pınar Alegöz ile birlikte eğitimleri 

verecek olup, planlanan ilk eğitim 18 Şubat 2019  tarihindedir. Eğitime katılımlarda e-

devlet üzerinden başvuru ile yapılacaktır." dedi. 

Öncelikli olarak Tarsus ve bölgesinde genç  veya  girişimci kadın ve erkeklerin ticari 

olarak önlerinin açılması gayretinde olan Tarsus Ticaret Borsası bu kapsamda son 4 

yıldır çalışmalarına ara vermeden devam etmektedir. 

Hayat Boyu Öğrenim Genel Müdürlüğü modülü kapsamında Dokuma Konfeksiyon 

Makineci Mesleğinde MEGİP kursunun açılmasının protokolünü imzalandı. 

Türkiye İş Kurumu ve TOBB arasında imzalanan Mesleki Eğitim Ve Beceri Geliştirme 

İşbirliği Protokolü (MEGİP) kapsamında Tarsus MEGİP Komisyonu tarafından açılan 

kursun komisyon üyeleri İŞKUR Tarsus 

Müdürü Kürşat Dal, Tarsus Ticaret 

Borsası'ndan Yönetim Kurulu Üyesi Ali 

Seçer ve Genel Sekreter Hasan Şanlı 

ile Tarsus TSO'dan Yönetim Kurulu 

Üyesi Fuat Togo ve Genel Sekreter Ali 

Ukav 'dan oluşmaktadır. 

 

Yapılan açıklamada, Türkiye İş Kurumu 

ve TOBB arasında imzalanan Mesleki Eğitim Ve Beceri Geliştirme İşbirliği Protokolü 

(MEGİP) kapsamında İŞKUR Tarsus Hizmet Merkezi Müdürlüğü, Tarsus TSO ve 



Tarsus Ticaret Borsası tarafından 03/080/2018 tarihinde oluşturulan MEGİP alt 

komisyonu işgücü piyasasının talep ettiği niteliklerde işgücünün yetiştirilmesi için 

kamu-özel sektör işbirliğinde teorik ve uygulamalı eğitimlerin birleştirilmesini içerecek 

şekilde mesleki eğitimlerin düzenlenmesine uygun olarak Dokuma Konfeksiyon 

Makineci Mesleğinde MEGİP kursunun açılmasına karar verildi. Kurslara katılım için 

İŞKUR Tarsus Hizmet Merkezi Müdürlüğü'ne müracaat edilmesi gerekmektedir. 

 

Canlı hayvan, et ve süt ürünleri alım satımıyla iştigal edenlerin alım satımlarda 

ödedikleri Mera Fonu Kaldırıldı. 

Başkan Murat Kaya Mera Fonu kesintisi ile ilgili yaptığı açıklamada, " Mera Fonu 

kesintisi Canlı hayvan, et ve süt ürünleri alım satımıyla iştigal eden üyelerimizin alım 

satımları esnasında Mera Kanunu gereği kesilmesi zorunlu bir uygulamaydı. 

Üreticilerimizden yaptığı her işlemde binde bir oranında kesinti oluyordu. 

Üyelerimizden gelen talepleri yaptığımız lobi çalışmalarında her platformda 

anlattığımız gibi mera fonu ile ilgili gelen talepleri de Bakanımız Sn.Bekir 

Pakdemirli'ye ilettik. Sayın Bakanımıza teşekkür eder, bu noktada mera fonu 

kesintisinin kaldırıldığını duyurur, üyelerimize hayırlı olmasını dileriz" dedi. 

 

 



Tarsus Sanayiciler ve İş adamları Derneği’nin (TASİAD) Olağan genel kurul toplantısı 
yapıldı. 
Tarsus Ticaret Borsası toplantı salonunda yapılan genel kurul toplantısında Divan 
Başkanlığını Mehmet Karagözlü yaptı. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

TASİAD'ın yeni döneminde görev alacaklara başarı dileğinde bulunarak, görev aldığı 

sürece verilen desteğe teşekkür eden TASİAD Yönetim Kurulu adına konuşan 

Başkan Yakup Ateş “Tarsus Sanayici ve İş adamları Derneği Yönetim Kurulu olarak, 

5 yıldır kentimizin, bölgemizin ve ülkemizin kalkınması için tüm üyelerimizle birlikte el 

ve gönül birliği içinde çalışmalarımızı sürdürmekteyiz. Görev alacak arkadaşlarımıza 

desteğimiz devam edecek.Yeni yönetim kurulunda görev alacak arkadaşlarıma 

başarılar diliyorum." dedi. 

Faaliyet raporlarının okunması ve onanmasının ardına yeni dönem TASİAD 

Başkanlığına Borsa Üyesi Hamza Kara seçildi. 

TASİAD Başkanlığına seçilen Kara, Yakup Ateş ve yönetim kurulu üyelerine bugüne 

kadar hizmetlerinden ötürü teşekkür ederek, " Öncelikli hedefimiz TASİAD olarak 

Tarsus için birliktelik ve beraberlik anlayışı içinde, Tarsus için önem arz eden 

konularda iş birliği içinde çalışmalarımızı sürdüreceğiz. "dedi. 


